

**Referat skolebestyrelsesmøde Mandag d. 02.12.2024 kl. 19.00 – 21.00**

Mødet afholdes på konferencelokalet ved kontoret.

**Deltagere:** Henrik Jørgensen, Evete Mawlad, Tine Lauesen, Lennart Heerwagen, Asger Jensen, Henrik Rasmussen, Maiken Andreassen, Ian Hoar

**Afbud:**

Punkt 1	<p><b>Korte orienteringspunkter</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>- <b>Fra formanden</b> Martin har trukket sig fra bestyrelsen, Maiken er indtrådt fra suppleantrollen.</li></ul> <p>Nyt møde omkring fordelingsmodellen for bevilling til specialområdet med det politiske udvalg på mandag. Formand og næstformand er inviteret. Tine er dog forhindret, så Asger deltager i stedet. Der blev spurgt ind til de tre modeller fra det tidligere oplæg, og konsekvenserne af forskellige tilgange blev drøftet.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>- <b>Fra eleverne</b> Eleverne var fraværende på dagens møde.</li><li>- <b>Fra ledelsen</b> Sygdom i ledelsen pt.</li></ul> <p>Orientering omkring ledelsesudviklingsforløb og tanker om skoleudvikling. Bestyrelsen brugte en stor del af mødet på at drøfte dette, og forventer at arbejde videre med emnerne på de kommende møder.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>- <b>Økonomi</b> Ikke opdateret siden sidst.</li><li>- <b>Personalet</b> Medarbejderrepræsentanterne var fraværende på dagens møde. Lærerne har skiftet ud på TR-posten, så der kommer en ny repræsentant næste gang.</li><li>- <b>Forældrerepræsentanterne</b> Der var opfølgende spørgsmål til emner fra tidligere møder:<ul style="list-style-type: none"><li>- Status på trivselsundersøgelsen blandt lærerne? Resultaterne er endnu ikke behandlet i samarbejdsorganisationen.</li><li>- Status på samarbejdet med PPR? Ledelsen vurderer, at der er behov for flere ressourcer på skolen, end det, PPR stiller til rådighed. Derfor er der i øjeblikket et stillingsopslag ude til rekruttering af en inklusionsvejleder til skolen.</li></ul></li></ul>
---------	---

	<ul style="list-style-type: none"><li>- Status på princip for anvendelse af digitale enheder i SFO? Bestyrelsen har gennem længere tid efterspurgt et udkast til et princip, der supplerer princippet som gælder for skolen. Senest blev det kraftigt efterspurgt af forældrene på mødet med kontaktforældrene. SFO'en var ikke repræsenteret på dagens møde, og er endnu ikke nået frem til et udkast. Spørgsmålet blev behandlet under punkt 4 nedenfor.</li></ul>
Punkt 2	<p><b>Princip – drøftelse og vedtagelse af Princip for forebyggelse og håndtering af voldsom adfærd blandt elever på Mosedeskolen</b></p> <p>Opdateret oplæg udleveret med efterfølgende drøftelse. Der sendes skriftlige kommentarer til det opdateret oplæg med frist om en uge. Princippet udsendes igen forud for næste møde i januar, hvor vi forventer at vedtage det.</p>
Punkt 3	<p><b>Opfølgning kontaktforældremøde</b></p> <p>Ian og fire af de forældrevalgte deltog på mødet med kontaktforældrene. Det blev drøftet, hvordan mødet gik og hvad vi skal arbejde videre med i forhold til mødeformen og i forhold til de emner, der blev drøftet på mødet.</p> <p>Overordnet set var det et fint møde med stort engagement. Der var dog også nogle kritiske indlæg, som særligt handlede om kommunikationen på skolen – hele vejen rundt – og om mødets form og indhold.</p> <p>Mangler kontakt fra lærerteams til kontaktforældregrupperne, blandt andet ved at lærergruppen benytter kontaktforældrene i forberedelsen til forældremøder. Bestyrelsen ønsker, at lærerne påtager sig rollen med at række ud til kontaktforældre for at indlede dialogen om forældremødet og andre relevante emner omkring klassen.</p> <p>Der blev givet udtryk for, at mødet var en gentagelse af sidste møde uden udvikling i mellemtiden. Forslag om at der enten holdes et særskilt møde for nye/nyere kontaktforældre eller at mødet indledes med en frivillig del, som handler om rollen som kontaktforældre. Her kunne vi evt. invitere enkelte mere rutinerede kontaktforældre til at holde oplæg om deres erfaring. Derefter skal mødet fortsætte for alle kontaktforældre med en specifik tematisering.</p> <p>Forslag om at holde flere årlige møder, så alle kontaktforældre inviteres til det fælles møde samt et yderligere møde, som afholdes afdelingsvist for hhv. indskoling, mellemtrin og udskoling.</p> <p>Vi skal lave en pjece om rollen som kontaktforældre, der udsendes til alle forældre i forbindelse med forældremøderne. Formålet er, at man ved,</p>

	<p>hvad man melder sig til, når der skal vælges kontaktpædagoger på forældremødet.</p> <p>Ian undersøger hvad der udsendes ved skolestart, da det særligt er ved skolestart, der er brug for en tydeligere kommunikation om rollen.</p> <p>Endelig gav mødet gode input til evalueringen af princippet for anvendelse af digitale enheder. Vi har også brug for bidrag fra medarbejderne og vil arbejde videre med princippet sammen med udarbejdelsen af et princip for SFO'en.</p> <p>Tine har udsendt referat fra mødet, og Asger har udsendt sine egne noter, ligeledes har Evete fremsendt sine. Alle noter fungerer som grundlag for en videre drøftelse på næste møde.</p> <p>Næste møde for kontaktpædagogerne skal planlægges, så det gennemføres tidligere på året. Det betyder, at vi skal have det på plads inden vi går på sommerferie.</p>
Punkt 4	<p><b>Principper</b></p> <p><b>Mobilpolitik</b> Bestyrelsen ønsker et endeligt udkast til princip for anvendelse af digitale enheder (mobilpolitikken) i SFO'en. Det skal præsenteres med udgangspunkt i en beskrivelse af nuværende situation og begrundelser for valg af retningslinjer. Deadline er den 19. december, så det kan udsendes til bestyrelsen inden jul og behandles på mødet i starten af januar.</p> <p>Det er et ønske at SFO'en mobilpolitik flugter med skolens principper</p> <p>Bestyrelsen deltager gerne understøttende i et møde med SFO'en omkring udarbejdelsen. Ian følger op.</p> <p><b>Sukkerpolitik</b> – drøftelse på baggrund af en forældrehenvendelse. Udsættes til næste møde</p>
Punkt 5	<p><b>Forældreforening – Udsat endnu engang</b></p> <p><i>Forslag om etablering af forældreforening.</i></p>
Punkt 7	<p><b>Evt.</b></p> <p>Det er glædeligt, at det nu er lykkedes at få belysning på stien i mosen, som er den primære skolevej for mange elever, mens broen er lukket.</p>

Kommende møder (kl. 19-21): tirsdag 7/1; onsdag 5/2; torsdag 6/3; torsdag 3/4; mandag 5/5; torsdag 12/6.

Med venlig hilsen

E-doc j.nr.

Formand Henrik Jørgensen & Skoleleder Ian Hoar